
Protokół nr 11.2021 

XXXVIII Sesja w dniu 9 listopada 2021.  
Obrady rozpoczęto o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:20 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków Rady Miejskiej w Radłowie, czyli wszyscy 
radni byli obecni. 

Obecni: 

1. Paweł Jachimek 
2. Krzysztof Jasek 
3. Piotr Kapera 
4. Wojciech Kozioł 
5. Kamil Kurzawski 
6. Zbigniew Madej 
7. Marcin Małek 
8. Piotr Nasiadka 
9. Bogdan Padło 
10. Adam Radamski 
11. Wojciech Rudziński 
12. Piotr Śmiałkowski 
13. Małgorzata Woźniak 
14. Justyna Zborowska 
15. Jerzy Żurowski 

Zaproszeni goście: 

1. Pan Wiesław Armatys – Z-ca Burmistrza  

2. Pani Marta Cegielska – Skarbnik Gminy 

3. Pan Tomasz Sławieniak – Radca Prawny 

4. Pan Andrzeja Janicki – Kierownik PPI UM w Radłowie 

5. Pan Franciszek Kądziela – Kierownik GiŚ UM w Radłowie 

 

1. Otwarcie obrad. 

Przewodniczący Piotr Kapera otworzył obrady. Następnie przywitał zgromadzonych, 

gości oraz zapytał radnych czy zapoznali się z porządkiem obrad i czy mają jakieś 

uwagi. Kolejno udzielił głosu Panu Burmistrzowi Zbigniewowi Mączce, który poprosił 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2021. Projekt uchwały został omówiony przez Panią Skarbnik 

podczas posiedzenia wspólnego komisji. Pan Burmistrz wyjaśnił, że jest konieczność 

wprowadzenia do budżetu środków ponieważ szkoły otrzymały z budżetu państwa 



dofinansowanie dotyczące projektu „Poznaj Polskę”. Natomiast proponowany jest 

wkład własny, który szkoła potrzebuje to jest około 3000 tysiące złotych i muszą 

zrealizować zadanie do 15 grudnia roku 2021. Jest też zmniejszenie planu wydatków, 

w związku z tym konieczne jest wprowadzenie uchwały zmieniającej uchwałę 

budżetową na rok 2021. 

Przewodniczący wyraził zgodę na wprowadzenie uchwały budżetowej do porządku 

obrad. Następnie głosowano nad przyjęciem zmiany w porządku obrad. 

Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
Za (15) 

Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 

Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, 

Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy 

Żurowski 

Zmianę przegłosowano jednogłośnie. Po przerwie technicznej wprowadzono zmianę 

w porządku obrad.  

Wszyscy radni powrócili po przerwie, więc podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Proponowany porządek po wprowadzonej zmianie jest następujący(odczytano): 

2. Odczytanie porządku obrad. 

1) Otwarcie obrad. 

2) Odczytanie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z XXXVII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w 
Radłowie z dnia 14 października 2021 r. 

4) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego; 

b wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości; 

c powierzenia spółce komunalnej zadań własnych Gminy Radłów; 

d zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 

5) Wolne wnioski i zakończenie obrad XXXVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady 
Miejskiej w Radłowie. 



Następnie głosowano nad przyjęciem porządku obrad. 

Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
Za (15) 

Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 

Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, 

Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy 

Żurowski 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. Zgodnie z przyjętym porządkiem 
przystąpiono do przyjęcia protokołu z XXXVII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej 
w Radłowie z dnia 14 października 2021 r. Protokół był wystawiony w biurze inspektora 
do spraw Rady. Każdy zainteresowany mógł się z nim zapoznać.  

Radny Żurowski wystąpił z wnioskiem, aby przyjąć protokół bez czytania. Podjęto 
głosowanie: 

Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
Za (15) 

Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 

Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, 

Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, Jerzy 

Żurowski 

Jednogłośnie głosowano za nieodczytywaniem protokołu. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Radłowie 
z dnia 14 października 2021 r. 

Przystąpiono do głosowania przyjęcia: 

Wyniki głosowania: 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, 
Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, 
Jerzy Żurowski 

Protokół został przyjęty jednomyślnie. 



4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego; 

Pan przewodniczący Piotr Kapera powiedział, że temat był omówiony na wspólnym 
posiedzeniu komisji przed sesją i zapytał, czy są jeszcze pytania. 

Brak pytań. 

Pan Żurowski złożył wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania. 
 
Głosowanie: za 15 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego;.  
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, 
Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, 
Jerzy Żurowski 
 
Wszyscy obecni głosowali za przyjęciem uchwały. 

Przystąpiono do kolejnego punktu. 
 
b) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości; 

 
 
Pan przewodniczący Piotr Kapera powiedział, że temat również był omówiony przez 
pracownika merytorycznego Urzędu Miejskiego na wspólnym posiedzeniu komisji przed 
sesją i zapytał, czy są jeszcze pytania. 

Brak pytań. 

Pan Żurowski złożył wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania. 
 
Głosowanie: za 15 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 



Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości;.  
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, 
Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, 
Jerzy Żurowski 
 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni – 15. 
 
 
c) powierzenia spółce komunalnej zadań własnych Gminy Radłów; 

Pan przewodniczący Piotr Kapera powiedział, że temat również był omówiony 
na  spólnym posiedzeniu komisji przed sesją i zapytał, czy są jeszcze pytania. 

Brak pytań. 

Pan Żurowski złożył wniosek, aby przyjąć uchwałę bez czytania. 
 
Głosowanie: za 15 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu i nikt nie był przeciw. 

Przystąpiono do podjęcia uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
powierzenia spółce komunalnej zadań własnych Gminy Radłów..  
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, 
Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, 
Jerzy Żurowski 
 
Podjęto uchwałę jednogłośnie – 15 radnych. 
 

 
 



d) zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 
 

Pan przewodniczący Piotr Kapera powiedział, że temat również był omówiony 
na wspólnym posiedzeniu komisji przed sesją i zapytał, czy są jeszcze pytania. 

Brak pytań. 

Przystąpiono do odczytania projektu uchwały. 

Odczytał Radny Paweł Jachimek. Projekt uchwały w załączeniu do protokołu. 
Przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2021.  
 
Wyniki głosowania 
Za: 15, Przeciw: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
Za (15) 
Paweł Jachimek, Krzysztof Jasek, Piotr Kapera, Wojciech Kozioł, Kamil Kurzawski, 
Zbigniew Madej, Marcin Małek, Piotr Nasiadka, Bogdan Padło, Adam Radamski, 
Wojciech Rudziński, Piotr Śmiałkowski, Małgorzata Woźniak, Justyna Zborowska, 
Jerzy Żurowski 
 
Podjęto uchwałę jednogłośnie – 15 radnych. 

Zakończono podejmowanie uchwał. Przystąpiono do ostatniego punktu obrad. 
 
 
5. Wolne wnioski i zakończenie obrad XXXVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej 
w Radłowie. 
 
Przewodniczący Rady Piotr Kapera udzielił głosu Radnemu Pawłowi Jachimkowi. 

Paweł Jachimek: Pytanie do Burmistrza, dotyczące remontu mieszkania. Temat dużo 
wcześniej poruszany. Wiadomo chodzi o pewną rodzinę z Siedlca, której nazwiska nie 
ma potrzeby tu wymieniać. Czy te prace trwają? Kiedy zostaną zakończone? Jak ta 
sprawa wygląda? Dziękuję bardzo. 

Burmistrz: Czyli mówimy tu o mieszkaniu komunalnym. Skończone jest tynkowanie, 
wylewki zrobione i teraz wyposażenie będziemy ogłaszać. Wiem, że szkoła chce się też 
zainteresować też, odnośnie wyposażenia. Wiem, że też inne osoby. Będziemy robić 
jakąś zbiórkę na wyposażenie i mam nadzieję, że w ciągu miesiąca uda nam się już 
wprowadzić tą osobę, która ma potrzeby. Tam musimy dogrzewać. Problem tam, jeżeli 
Państwo słyszeli wynikał też z kominów, w tych mieszkaniach komunalnych. Nie 
wybuchł tam pożar, ale było zadymienie i musieliśmy poprawić stan kominów 



wszystkich. Jak dobrze wiecie od 8 lat trwają prace, żeby te mieszkania z wielką 
bonifikatą przekazać tym mieszkańcom, ale mieszkańcy się nie kwapią. Raz, że nie 
kwapią się do tego, żeby wykupić, a drugi raz nie kwapią się, żeby w ogóle płacić. Tak 
bym powiedział, więc tak dobrze jest żyć. Zrobili też…. Była tu tarnowska.tv Zrobili 
medialny szum wkoło tego, ale po prostu to wynikało… Ja akurat byłem na 
chorobowym, bo bym się wypowiedział, że po prostu w końcu podjęliśmy decyzję, aby 
zwrócić się o windykację zaległości, które były od lat na mieszkańcach – które w ogóle 
nie płacili. Tam są czynsze proszę Państwa rzędu 40 zł miesięcznie, to nie jest 400 zł 
miesięcznie, a jeżeli to jest 40 zł, a są zaległości 2 250 zł to proszę sobie obliczyć ile 
lat jest niepłacone. Pretensje do wszystkiego i żeby zrobić wszystko i tak dalej ,i tak 
dalej, i dobrze jest tak żyć, aby tylko Gmina utrzymała, a więc tu oficjalnie mogę 
powiedzieć, że tak nie będzie, bo wszyscy muszą pracować, jeżeli ludzie są zdolni do 
pracy. Wiadomo, że są przypadki losowe tak jak teraz robimy to mieszkanie 
komunalne. Jest to przypadek losowy i my w przypadkach losowych zawsze 
pomagamy. Jest Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, który pomaga w imieniu nas i my 
sami pomagamy, ale w przypadkach gdy ludzie są zdrowi, mogący pracować to po 
prostu trzeba pracować. Ponieważ to są mieszkania, pozostałości jeszcze proszę 
Państwa wiemy jakie, po PGR-owskie, a wcześniej przecież to były czworaki należące 
do właścicieli ostatnich Skrzyńskich i Dolańskich, nie remontowane od lat itd., więc tam 
stan ich jest bardzo zły i tam teraz będziemy wnioskować. Będzie nabór z Polskiego 
Ładu do tzw. po PGR-owskich Gminy i nasza Gmina jest zakwalifikowana jako po PGR-
owska i między innymi będziemy starać się o dofinansowanie. Tam jest dofinansowanie 
98% właśnie na modernizację, na ocieplenie tych budynków – o ile się konserwator 
zabytków zgodzi, bo to jest sprawa konserwatorska. Bardzo dobrze, że zrobiliśmy, 
pamiętacie, parę lat temu dachy na tych budynkach, bo dzisiaj po prostu byłby 
niesamowity kłopot, ale tak jak mówię też musi być wola mieszkańców tam 
mieszkających, żeby też wspomóż, a nie tylko liczyć na samorząd gminny. Bo wiem, 
że mieszkańców o podobnym statusie socjalnym na terenie gminy jest też bardzo dużo 
i nie wszyscy tutaj przychodzą, bo w jakiś sposób sobie radzą. Tak jak powiedziałem, 
że my mamy pełny podgląd dla ludzi, którzy mają potrzeby, przez Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej i staramy się w każdym przypadku ludziom pomagać. 

Piotr Kapera: Tylko dopytam, bo Pan mówił, że są zaległości. A czy wiadomo kto za to 
ponosi odpowiedzialność, jeżeli takie osoby nawet nie płacą za prąd czy tam za gaz? 
Czy Gmina też jakoś ponosi koszty za to, bo to są fizycznie nasze budynki, no nie?  

Burmistrz: Tak, to są. Panie Przewodniczący oni płacą – wiedzą co mają płacić, a co 
nie mają płacić. Płacą za prąd, bo Tauron nie patrzy, przyjedzie odetnie i do widzenia. 
Są zaległości dwu miesięczne, ponaglenie jedno i do widzenia. A z Gminą można 
negocjować, bo Gmina ma – też ma jakieś tam obowiązki, ale to nie do końca jest 
wszystko, więc jeżeli za wodę nie płacą no to…. Naszym też nie jest obowiązkiem 
dostarczenie wody Proszę Państwa w 100% ze źródeł centralnych, czy 
z wodociągowania, no jeżeli kogoś… Teraz jest spółka i spółka będzie patrzyła. Już 
wiemy, że poczyniła różne kroki, które się niektórym nie podobają, że po prostu 
wszyscy muszą płacić, bo nikt nie jest poza prawem i poza kolejnością, i takie rzeczy. 
Spółka musi się samo sfinansować. Spółka musi liczyć też na zysk jakiś i na rozwój 
i w związku z tym pewnie będzie konsekwentnie domagała się zapłat i oczywiście, tak 



jak powiedziałem, że w przypadkach takich, w których pomoc jest niezbędna to my 
oczywiście tej pomocy udzielamy. 

Piotr Kapera: Ja mam tylko jeszcze jedno pytanie, bo ostatnio na sesji słyszeliśmy 
o sprzedaży tego naszego pałacu. Czy Pan Burmistrz rozmawiał z właścicielem? Jakieś 
rozmowy były przeprowadzone, żeby tu może radni się dowiedzieli się coś więcej?  

Burmistrz: Tak spotkałem się z Panem Prezesem Witkowskim. Dokładnie… nie w ten 
poniedziałek, tylko w tamten poniedziałek, czyli 2 tygodnie temu, w którym omówiliśmy 
pewne rzeczy. Zakres działalności, zakres współpracy. O szczegółach nie chce jeszcze 
dokładnie mówić, bo to była rozmowa wstępna. Oczywiście rozmowy były prowadzone 
w bardzo dobrym duchu i mam nadzieją, że współpraca będzie dobra, ja też 
przedstawiłem to co my planowaliśmy tutaj robić z pałacem. Tu plany są też, może 
troszkę inne, ale mamy zapewniony dostęp do parku, na dzień dzisiejszy, proszę 
Państwa, dostęp do parku mamy tylko od strony działki zakupionej przez Pana 
Witkowskiego, a drugi to jest od oczyszczalni ścieków przez nieistniejący mur prawda 
i tam też można dojechać, no ale wiemy, proszę Państwa, że popołudniami 
i szczególnie w niedzielę bardzo dużo jest spacerowiczów po tym parku i nie 
chcielibyśmy, żeby ten park był zamknięty i w tym tonie była rozmowa i zapewnienie 
w tej chwili, że tak będzie, ale mamy projekt – sami wiecie – gotowy, część za milion 
złotych wykonaliśmy i Panu Witkowskiemu też zależy, żeby do tej części parku, którą 
my zrewitalizowaliśmy, żeby miał dostęp, a nie żebyśmy po prostu się odgrodzili 
w granicach działek swoich i nie mieli ani jedni, ani drudzy dostępu, więc jakieś 
wspólne interesy są. Mamy projekt też praktycznie na cztery, ale teraz to już koło pięciu 
milionów złotych na dalszą część rewitalizacji parku i tam jest drugie wejście 
zaprojektowane – wejście, wjazd od drogi wojewódzkiej i będziemy składać teraz 
do gmin po PGR-owskich, bo musimy mieć zabezpieczenie. Musimy mieć własne 
dojście do tego parku, jak nam się uda pozyskać środki to by była rewelacyjna sprawa. 
Niepokojące jest z naszej strony i ze strony Pana Witkowskiego zachowanie części 
młodzieży, która tam przebywa, że zrobili sobie ławeczki spotkań integracyjnych, ale 
tam się poezji nie czyta. Czyta się, znaczy ogląda się Pana Tadeusza w butelce, prawda 
i dlatego, czy Adama Mickiewicza, ale jest sytuacja taka, że tam monitoring już poczynił 
kroki dodatkowe. Pan Witkowski już ma dodatkowy monitoring i po prostu brzydko 
mówiąc przeganiać tych, którzy po prostu nie umieją się tam zachować, bo tam 
przychodzą dzieci, przychodzi młodzież i dorośli – nie po to, żeby oglądać grupkę 
pijanych osób, ciągle tych samych. Znaleźli sobie teraz miejsce i nic sobie z tego nie 
robią, więc też apelowaliśmy do Komendanta Policji w Żabnie, aby tam częściej po 
prostu dozorowali te miejsca. 

Piotr Kapera: Dziękuję bardzo. Pan radny Rudziński. 

Wojciech Rudziński: Panie Burmistrzu, chciałem bardzo podziękować za piękną drogę 
w Brzeźnicy. Jest to pięknie droga położona jednowarstwowo, nie jest dzielona, to jest 
rewelacja. Nie będzie tu żadnych problemów, myślę przez daj Boże – 20 lat na tej 
miejscowości. No i kanalizacji troszeczkę się tam mieszkańcy obawiali, czy nie będzie 
takich dużych zniszczeń podczas prac wykonywanych, ale Pan Wiceburmistrz ładnie 
tak wyjaśnił, że będzie tam metodą takiego przekopu pod drogą, takiego przewiertu 
podczas zebrania wiejskiego. Druga sprawa, bardzo dziękuję w imieniu naszej 



jednostki straży pożarnej za dach, bo tam kto był u nas na jednostce to widział, tam 
jest pleśń i grzyb. Dosłownie pleśń i grzyb po wodzie, która się lała przez nieszczelny 
dach i zapytanie jest również moje. Czy jest szansa na drugi rok, jakakolwiek szansa 
na wyremontowanie chociaż części budynku w środku? Kuchni? Łazienki? Tego 
pomieszczenia, gdzie dach był dziurawy? Sceny? Parkietu? Jest to, no nie ukrywajmy 
w najgorszym chyba stanie w naszej gminie, jak byliśmy na objeździe, jest to najgorszy 
budynek w środku, gdzie się czas zatrzymał od 35-40 lat. Jakakolwiek szansa 
na wyremontowanie w środku? 

Burmistrz: Szansa zawsze jest, ale w gorszym stanie jest budynek w Zdrochcu, tak 
bym powiedział. Także nie jest tak źle. Zdrochec jeszcze, czyli nam w zasadzie 
pozostały do remontu dwa domy ludowe Zdrochec i Wola Radłowska, w środku. 
Faktycznie część jeszcze zostało zrobione – tam sufit i część klimatyzacji, ale środek 
kuchnia itd. Zgadza się – sanitaria to wszystko jest do wymiany. Proszę Państwa nowa 
perspektywa, ta perspektywa jest zamknięta. Nowa perspektywa nie będzie wcześniej, 
jak mówią czerwiec, to co mówił Wicemarszałek. Ja się obawiam, że jesień przyszłego 
roku, więc do tej pory musimy zaprojektować. Z funduszu sołeckiego Zdrochec robi 
projekt remontu i teraz musimy zrobić projekt remontu Woli Radłowskiej. Nowa 
perspektywa, tam 4-5 letnia. Mam nadzieję, że zdążymy się z tym wyrobić, żeby te dwa 
domy zrobić. Także najpierw trzeba zaprojektować, później zrobić i dlatego ta szansa 
jest. Rozmawialiśmy też ze Starostą, nie jechałem teraz na Borzęcin, ale odcinek 200 
m jest nie zrobiony w lesie, i dalej jest nie zrobiony. Widziałem się ze Starostą 
w niedzielę i mówił, że nie miał czasu jechać. Tłumaczyłem mu to tydzień wcześniej, 
że nie wiem albo przegapili albo coś i będą chcieli to zrobić, ale tak faktycznie jest 
granica powiatu brzeskiego i tarnowskiego widoczna, bo ludzie się budzą przed 
wyjściem, czyli po prostu jest trzęsawka. No ale dzięki za to, że po prostu słowo zostało 
dotrzymane i ta droga została zrobiona – mieszkańcy zadowoleni. Mam nadzieję, 
że  progu zwalniającego nie będą chcieli, ale na powiatówce nie wolno, także spokój. 
Dobra wiadomość dla Brzeźnicy druga, że dostaliśmy pieniądze trzy miliony trzysta 
siedemdziesiąt dwa tysiące dotacja z Polskiego Ładu ta pierwsza część to jest właśnie 
na kanalizację Brzeźnicy, dokończenie Łęki Siedleckiej – czyli tak zwana Sanoka Mała 
i z podejściem do Siedlca i to jest bardzo dobra wiadomość i druga na kanalizację 
dostaliśmy milion trzysta tysięcy. Czyli może być to na wkład własny do tych zadań 
albo zacząć Wał-Rudę. Następnym etapem, który chcielibyśmy złożyć to  jest Wał-Ruda 
i Zabawa. Tam mamy pozwolenie, tam mamy gotowe projekty budowlane. Wiemy, 
rozmawiałem z Marszałkiem Zarządu Dróg Wojewódzkich – kończy się projektowanie 
ronda. Teraz dostaliśmy już papiery na uzgodnienia, które podpisaliśmy, więc rondo 
nie będzie realizowane. Nie dadzą rady, nie zgłoszone zostały jeszcze na 2021. Musi 
być dokumentacja zrobiona nie 2022, tylko 2023 będzie realizacja i to jest zapewnienie 
Pani Marszałek, że te pieniądze będą. To będzie bardzo dobra rzecz, bo wtedy 
podchodzimy, tak jak mówię z chodnikami i plus podchodzimy z kanalizacją, którą 
chcemy w następnej kolejności. Nie wiem jakie pieniądze spłyną. Mam nadzieję, 
że KPO – Krajowy Plan Odbudowy, czyli te nieporozumienia, które są na linii teraz Unia 
Europejska – Polski Rząd, że to zostanie szybko wyjaśnione i tą pierwszą transzę 
w wysokości chyba 23 miliardy euro, dostaniemy. To jest ponad sto miliardów złotych 
i tam w większości są pieniądze na infrastrukturę drogową i na sieć wodno-
kanalizacyjną, to co jest najpotrzebniejsze. Druga dobra wiadomość, jak już jestem 
przy głosie to dostaliśmy, proszę Państwa, cztery miliony sześćset pięćdziesiąt pięć 



tysięcy na drogi. W całej Gminie Radłów wskazaliśmy miejscowości, w których 
będziemy robić to. Jak chcecie Państwo to mogę wam przeczytać miejscowości – więc 
jest miejscowość: Radłów – zrobiliśmy takie dwie małe drogi i zostały oszczędności 
z po PGR-owskich właśnie zadań i tą Wiejska, Nowy Świat skończymy, a też zostały 
tu podane, to dzięki temu inne drogi możemy zrobić. Radłów – Dąbrowskiego, Leśna 
– zgłaszaliśmy ją też do Funduszu Dróg Samorządowych, ale tam dofinansowanie 
rzędu 50-60%, a tu mamy 90% - więc dziś podpisałem pismo, że rezygnujemy. Jak 
mamy 90% dofinansowania, no to szkoda robić z 50% dofinansowania. Siedlec, to jest 
Panie radny Radamski od sklepu do końca, za Panem Patulskim, czyli tą co mieliśmy 
robić – droga zgłoszona, plus tutaj jeżeli będą oszczędności łącznik między „Skałką”, 
a Siedlcem, czyli od krzyża tu ona jest rozbita. Musimy pomyśleć nad tą drogą, bo tam 
cały czas woda stoi – tam był asfalt robiony, a ona się rozwaliła bo cały czas tam nie 
ma odprowadzenia wody, tam musimy pomyśleć. Tam jest ciągłe zaniżenie, które 
powoduje, że ta woda stoi i mrozy jak przyjdą, to później na wiosnę ta droga jest 
rozszczeliwana. Pani radna na pewno się ucieszy, bo Przybysławice – nie wiem co tam 
się dzieje, bo widzę, że teraz za pięćset tysięcy jest boisko przyszkolne robione i koło 
kościoła i miejscowość Przybysławice za szkołą i koło kościoła ta droga do drogi 
powiatowej. Te dwie drogi są ujęte. Marcinkowice – Przybysławice, pamiętacie tam 
ostatni dom w Marcinkowicach się kończy, tam był Burmistrz Pan Kowalski mieszka 
i za tym jest pół kilometra drogi takiej do Przybysławic, która jest tak rozjechana i ona 
też będzie robiona. Także Przybysławice byśmy zamknęli na wiele, wiele lat, proszę 
Państwa, na wiele wiele lat, tzn. z inwestycjami. Nie wiem, co Pani radna będzie 
w następnej kadencji robiła. Mamy Zabawa-Zdarzec też dobre wiadomości. Koło 
jeziora 800 metrów, w Zabawie koło GS-Zabawa – tak my to nazywamy i to jest 110 
metrów i Zabawa 450 metrów, droga idzie w kierunku Zdarca, pod Pana Nowaka – 
razem 650 metrów, to byśmy zamknęli. Tak, Błonie – mamy,  dobrze. Prawie półtora 
kilometra. Wał-Ruda – droga na Borze, tam już część odcinka teraz zostało zrobione. 
Reszta Biskupice, proszę Państwa – Nowa, Kościelna w dwóch odcinkach. Czyli odcinek 
60 metrów i 650 metrów, czyli cała Kościelna będzie zrobiona. Tego się Pan Madej nie 
spodziewał, bo chciał przyjechać na negocjacje, a jeszcze ulica Witosa cała – czyli 
idziemy od ulicy tej spod domu ludowego do łącznika do ulicy Nowej, bo tam jest 
potrzebna i jeszcze mało tego ulica Bohaterów Września, proszę Państwa. Tu mamy 
zagwozdkę Bohaterów Września za milion złotych z ciągiem pieszo-jezdnym od 
pomnika prosto aż do kościoła i mamy Biskupice zamknięte na wiele wiele lat. 
Wszystkie drogi i dom ludowy, czyli wszystko się da. Proszę Państwa teraz mamy tak, 
myślimy też o następnych, drogi wiemy gdzie jeszcze nam brakuje. Na pewno też droga 
”Pańska”, która jest po kanalizację robiona, już ona wymaga. Będziemy zbierać 
informację, także na pewno infrastrukturę drogową będziemy jak najwięcej. 
W Zabawie praktycznie zostanie tam z dwa-trzy odcinki takie mniejsze, jeżeli są 
to drogi publiczne to też damy radę. Przybysławice będą mieć wszystkie zrobione. 
W Marcinkowicach główna, przelotowe wszystkie są. Zdrochec – z gruntów rolnych 
pewnie do Pana Opiły – on cały czas mówi, że tam droga jest też do remontu. Radłów 
– jak dobrze pójdzie to mamy te cztery drogi malutkie, co teraz robimy, ale tutaj, żeby 
nie byli radni z Zabawy tacy smutni to Wam przeczytam co jeszcze. Mamy tak, czyli 
jutro przychodzą Nowy Świat robić i Wiejską. Wodną i Krótką mamy zrobioną, to są 
małe odcinki. Mamy, proszę Państwa ulicę Polną, ta co idzie do żwirowni, później cała 
Polna – 680 metrów. Ulica Morawa, ulica Grobla. Myślimy też o ciągu pieszo-jezdnym 
na ulicy Zakościele – 900 metrów, taka jest potrzeba. Ulica Leśna od zakrętu z ulicą 



Dąbrowskiego aż do lasu – droga zniszczona też po kanalizacji – wymaga poprawki. 
Ulica Przelotowa – od ulicy Woleńskiej do Poległych. Jak dobrze pójdzie Radłów też 
zamykamy (infrastruktura drogowa). Na pewno będą jeszcze nabory, proszę się nie 
martwić niektóre miejscowości. Glów – ma praktycznie tylko tą drogę przez pola jedną 
jedyną drogę. 

Bogdan Padło: Jeszcze jest droga koło wału, która ma fatalną nawierzchnie. 

Burmistrz: Tak, jeszcze jest droga koło wału. Droga nieuregulowana. Pan Cieśla dostał 
polecenie, ma kończyć uregulowanie, bo już 2-3 działki przejął, a resztę bierzemy od 
Wód Polskich w dzierżawę – oni się bardzo chętnie zgodzili i tam całą tą drogę zrobimy, 
bo tam jest dziurawa, to zostaje i to jest najgorszy moment. Trzymało nas to, że nie 
mieliśmy prawa własności – była ona zgłoszona. Jest jeszcze ulica Dąbrowskiego, 
co dochodzi do Leśnej, tam cały skrót jest – robią mieszkańcy przede wszystkim 
Borzęcina i innych, jak jeżdżą skrót sobie robią i tam jest zaprojektowany ciąg pieszo-
jezdny, przy tej drodze Dąbrowskiego. 

Piotr Kapera: Na czym to będzie polegać? 

Burmistrz: Proszę Państwa, chodniki czy ciąg pieszo jezdny. Chcemy tak zrobić, żeby 
w miarę możliwości – my musimy ogłosić przetarg w ciągu 6 miesięcy – jeżeli nie 
ogłosimy pieniądze nam przepadają. W związku z tym, musimy tak zrobić, żeby 
wszystkie na remonty to nie ma, idą na zgłoszenie. Jest kłopot z ulicą Zakościele, 
Dąbrowskiego i w Biskupicach – ulica Bohaterów Września. Ciąg pieszo-jezdny chcemy 
tak zrobić, żeby porostu maksymalnie poszerzyć drogę razem z poboczem. Pobocze, 
jakby wykorytkować, a na to tą część, która jest tam np. 80 cm z kostki wybudować 
czerwonej, czy tam… i pociągnąć dalej, żeby to było miejsce, w którym ludzie sobie 
swobodnie przejdą, a samochody sobie przejadą. Do odśnieżania też to będzie – ja 
widziałem to Zurychu, rewelacja. Tam nie ma krawężników takich, żeby wystawały 20 
cm, tylko jak jedzie odśnieżanie to odśnieża chodnik razem z drogą. W ten sposób jak 
będzie na równym poziomie i przyjdzie do odśnieżania – koniec i mamy święty spokój. 
Tam chcemy to zrobić, bo to musimy zrobić w takim szybkim tempie, żeby zgłosić, 
bo jeżeli będzie sytuacja taka, że nie zdążymy zaprojektować, to nie tylko przepadnie 
ulica Dąbrowskiego, Bohaterów Września, tylko przepadną wszystkie te 5 milionów 
złotych. Nie ma tak, że my możemy sobie wydzielić, tylko jak zgłosiliśmy tak już musi 
być. To by była idealna rzecz i to co chcemy właśnie budowę ścieżek. Rozmawiałem 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich o budowie ścieżki od Biskupic już do Karoliny 
Kózkówny, czyli przez całą tam, żeby była ścieżka rowerowa. To by było cudownie, 
jakby się to nam udało. Mało tego jeszcze mamy takie… Ponieważ są firmy, które 
bardzo chętnie by zainwestowały na Woli Radłowskiej. Nie zdążymy chyba Planem 
Zagospodarowania Przestrzennego, musimy inwestycje celu publicznego zrobić i jak 
najszybciej zrobić drogę od Zabawy do strefy aktywności, do Woli Radłowskiej. Tam 
mamy kanalizację, tam mamy 10 ha w drugim 16 ha. Na takie powierzchnie bardzo 
chętni są przedsiębiorcy, którzy by byli i tam musimy 800 metrów drogi zaprojektować 
i po prostu wybudować, też będziemy zgłaszać. Nie wiem jakie, to są pieniądze. To są 
pobożne nasze życzenia, ale pierwsza transza poszła. Mówią o tym, że za kilka tygodni 
już trzeba zgłaszać następne zadania. Naprawdę stanęlibyśmy na nogi i wiele rzeczy 
po prostu zakończyli. 



Piotr Kapera: Dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu, jeszcze tak sobie przypomniałem, 
jeżeli chodzi o ulicę Leśną tam już za ostatnim domem Panem Pitasiem – tam jest taki 
odcinek niewielki, ale jest strasznie zniszczony tam by pasowało chociaż troszeczkę 
żwiru, bo tam już naprawdę jest niebezpiecznie. Zaraz za Państwem Pitaś w stronę 
lasu. 

Burmistrz: Wiem w stronę lasu, ale tam spróbujemy pociągnąć jak najwięcej asfaltu. 

Piotr Kapera: OK. Dobrze. Radny Nasiadka, bardzo proszę. 

Piotr Nasiadka: Panie Burmistrzu, mam jeszcze takie kilka spraw dotyczących Woli 
Radłowskiej. W tym roku miała być wykonywana część chodnika… 

Piotr Kapera: Nie włączony ma Pan mikrofon. 

Piotr Nasiadka: Część chodnika miała być wykonywana, wiem że był przetarg. Na to 
były przeznaczone środki. Kiedy to będzie zrobione? Prosiłbym o informację, w tym 
temacie. Jaka jest dalsza nadzieja? Super jest, że tyle rzeczy było tutaj przewidziane 
i zaplanowane. Prosiłbym, żeby również wziąć pod uwagę drogę powiatową przez Wolę 
Radłowską, która również jest w coraz gorszym stanie, jest dziurawa. Jak również, 
prosiłbym wziąć pod uwagę chodniki o które tutaj staramy się walczyć już kadencje od 
samego początku. Prosiłbym o tym nie zapominać i w miarę możliwości składania 
wniosków, żeby to jakoś udało się zrealizować. Ja rozumiem, że wnioski są składane 
w zależności od sytuacji, możliwości na co można pozyskać pieniądze, ale żeby to też 
ująć, o to bym prosił, żeby po prostu tutaj panowie burmistrzowie, zwrócili na to uwagę 
i pamiętali o tym. Następna rzecz, prosiłbym również przy planowaniu dróg… Tutaj nie 
mówię o drodze powiatowej, tylko o drodze gminnej – drogach, aby się również 
przyglądnąć drogom gminnym na Woli Radłowskiej. Dokładnie chodzi mi tutaj np. 
o Błonie. Tam do samego końca na Błoniu, nie wiem czy tam jest nawet sam asfalt 
dociągnięty. Są domy, które obok się też budują, powstaje tak jakby osiedle. Tam 
wiem, że był problem nawet z wyżwirowaniem. Może będzie kiedyś jakaś perspektywa 
już uzupełnienia. Ja się tu już absolutnie nie upominam o jakiś nowy asfalt na drogi, 
które były po kanalizacji, ale uzupełnienie tych dróg asfaltowych, żeby tam były domy, 
bo chyba te domy ostatnie, które idą na Błoniu nie wiem czy do nich w ogóle dochodzi 
asfalt. Mieszanka, takie bądź co, ci ludzie nigdy nie mieli, nie widzieli, a mieszkają już 
kilkadziesiąt lat, bo to są dziesiątki lat. Nigdy nie mieli, także by o tym nie zapomnieć, 
bo to nie jest aż taki duży odcinek, a myślę, że jest im na pewno przykro. Jeśli oni się 
dowiedzą, że gdzie indziej są uzupełniane drogi po raz drugi. Są robione remonty dróg, 
a oni tego się nie doczekali do dzisiaj. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz: Czyli te kilka spraw to mamy tak, proszę państwa. Chodnik będzie zrobiony 
do końca grudnia. Jest podpisana umowa. Ma wejść lada moment, pewnie w przyszłym 
tygodniu już będzie robił. Mamy, proszę Państwa do roboty jeszcze na Woli Radłowskiej 
piłkochwyty, zrobione są – na dzień dzisiejszy to by kosztowało 30 tysięcy. Część 
piłkochwytów systemem gospodarczym zrobił klub, a część oczywiście my dołożyliśmy 
i tam mamy małe trybunki oraz zagospodarowanie boiska. Tam jest projekt gotowy. 
Bardzo dużo kibiców tam chodzi, chyba najwięcej kibiców w całej gminie to jest właśnie 
na Woli Radłowskiej. Na Błoniu asfalt był kładziony w 2015 roku, po kanalizacji. 



Wszystko będziemy zgłaszać, patrzeć i w następnym naborze będziemy zgłaszać drogi, 
które są do uzupełnienia. Rozmawiałem ze Starostą odnośnie drogi powiatowej, żeby 
Go zaprosić na spotkanie, żeby się przejechał tą drogą. Może teraz z tytułu, że most 
jest zamknięty to jeździ teraz na Biskupice Radłowskie i Łęg Tarnowski. 
Zadeklarowałem w rozmowie ze Starostą i Wicestarostą, że Gmina może pokryć wkład 
własny i zrobić tam chodnik przez całą miejscowość, plus nakładkę. Niechby to 
kosztowało nawet 3 miliony złotych – dofinansowania są rzędu 95%. My i tak co roku 
dajemy około 110-120 tysięcy do chodnika. Damy na raz na 2-3 lata i będziemy mieć 
święty spokój. Trzeba rozmawiać, zaprosimy ich w przyszłym tygodniu. Rozmawiałem 
i pan Wiceburmistrz również, w przyszłym tygodniu mamy się umówić na termin i po 
święcie będziemy rozmawiać. Od nich zależy, to oni są we władaniu – my tylko możemy 
rozmawiać. Wola Radłowska podsumowana. Biskupice Radłowskie powinny być 
zadowolone. W Zabawie się dzieje. Na Woli Radłowskiej to drogi były robione przez 
2 lata, nigdzie więcej tylko na Woli Radłowskiej – także wszystkie po kolei i będzie 
dobrze. Siedlec cierpliwie czeka, nawet dożynki zrobił i ustąpił miejsce pod remizą. 
Wydaje mi się, że wszyscy powinni być zadowoleni. Pomału do przodu, żeby tylko się 
to udało i wy będziecie zadowoleni i mieszkańcy będą zadowoleni, a to jest 
najważniejsze. Jeszcze raz powtarzam na pewno z PIT-u ucieknie nam bardzo dużo 
pieniędzy na bieżące utrzymanie, bardzo dużo. Miałem, proszę Państwa spotkanie 
z przedsiębiorcą, który pewnego roku zrobił zameldowanie do naszej gminy i wzięliśmy 
prawie milion osiemset tysięcy, tylko z jego PIT-u – na dzień dzisiejszy to było rzędu 
600-800 tysięcy rocznie, tylko z jego PIT-u, w tym i przyszłym roku nie dostaniemy 
grosza – wszystko przekształca na spółkę i jako spółka będzie CIT płacił. Teraz 
dostajemy pieniądze, to są potężne pieniądze. Jak utrzymamy Gminę – na 
administrację, utrzymanie szkół, a będą przychodziły z Nowego Ładu takie pieniądze 
to nam nic więcej nie potrzeba. To sobie damy radę. Po prostu skończymy i kanalizację, 
i drogi. Jest jeszcze kwestia utrzymania domów ludowych, utrzymania szkół 
i utrzymania bieżącego. Będziemy o to walczyć, zobaczycie i wspomnicie moje słowa. 
Będziemy się martwić o utrzymanie, bo pieniądze przyjdą na wydatki majątkowe, a nie 
na bieżące utrzymanie. Czyli na budowę czegoś. My mamy domy ludowe zrobione, 
szkoły mamy stermomodernizowane, wiem że np. sąsiednia gmina teraz złożyła o 
pieniądze tylko na termomodernizację szkół, bo nie maiła żadnej – tylko w Rudce 
chyba, a tak to nie miała żadnej. My mamy wszystkie szkoły pokończone. Naprawdę 
mamy bardzo dużo zrobione, jesteśmy bardzo bardzo do przodu. Są gminy, które nie 
mają kanalizacj – 0 m i teraz dostały pełną pulę np. na kanalizację – maksimum 
dofinansowania – 5 milionów. My dostaliśmy tylko milion trzysta z tego tytułu, że mamy 
60% wykonane. Czyli zostaliśmy ukarani za to, że dużo zrobiliśmy – żartuje. Taki jest 
rozdzielnik. Jeżeli będzie tak dalej szło i w tym kierunku Krajowy Plan Odbudowy to 
gmina będzie super wyglądała, a później będziemy się tylko martwić, żeby to utrzymać 
i żyć spokojnie. 

Jerzy Żurowski: Panie Burmistrzu, ja mam taką sprawę, bo jestem pod ogromnym 
wrażeniem inwestycji drogowych, które są planowane. Szczególnie ta budowa ciągu 
pieszo-drogowego na ulicy Zakościele. Ta ulica już naprawdę wymagała tego i cieszę 
się, że dostaliśmy pieniążki na to i jest planowana. Natomiast nie wiem czy Pan 
Burmistrz pamięta 2-3 lata temu mówił o ulicy Kolejowej, że pamięta. Ludzie są bardzo 
cierpliwi, ale ulica zaczyna być nie do zniesienia, jeżeli chodzi o ruch tej drogi. 
Natężenie ruchu, ciężarówek, tego wszystkiego co znalazło sobie tędy drogę na A4 



i w ogóle dojazd do Wojnicza. Przechodzenie przez tą ulicę, nawet stało się w pewnych 
momentach uciążliwe. Buduje się obwodnica Żabna, podejrzewam, że ona wyleci tu 
w kierunku na nas, na Radłów. Trzeba by było w najbliższym czasie coś zrobić, żeby 
tą ulicę Kolejową odciążyć. Ja na tym Forum rozwoju gminy Radłów na lata 2021-2030 
zgłosiłem taki projekt budowy tej zapomnianej obwodnicy miasta Radłowa i nie wiem 
czy nie trzeba by było z czasem pomyśleć o tym, bo to wszystko budujemy dookoła, 
ale ta ulica Kolejowa – Biskupska, te odcinki tych dróg, w tym momencie są „gorzej niż 
źle”. Ja wiem że to nie jest nasza droga, bo to jest wojewódzka, ale by trzeba było coś 
z tym pomyśleć. Prosiłbym, gdyby było coś możliwe, żeby i też nad tym myśleć. 

Burmistrz: Odpowiem, myślenie jest i rozmawiałem na temat obwodnicy nawet 
z Marszałkiem Łukaszem Smółką. Ponieważ do obwodnicy Żabno się przymierza, 
wiadomo, że puści przez Dunajec. Przez to, że jeszcze Borusowa powstała (most), więc 
wszystko jedzie tutaj – do Żabna i z wyjazdu z autostrady – jadą Tarnów zachód, tu 
na nas, dlatego jest wzmożenie ruchu większe. Teraz pytanie? Wierzchosławice też 
planują obwodnicę i teraz rozmowa, czy my mamy się przyłączyć? Czy się przyłączamy 
itd.? Proszę mi wskazać drogę – ocena oddziaływania na środowisko 5-6 lat. Mówiliśmy 
o tym, teraz gdzie ją poprowadzić. Myślmy, weźmy mapy. Nie poprowadzimy jej po 
tamtej stronie, bo jest jezioro „Nad Jeziorem”, czyli przez Wolę Radłowską nie puścimy. 
Jedynie za mostem przez Glów między polami Andrzeja Kijaka, innej drogi nie ma. Koło 
wału i przez Glów nie, bo rozjeździmy Glów, więc tylko w tym pasie możemy się 
poruszać albo z tamtej strony, czyli Zakościele. Cały Radłów objechać przez Brzeźnice 
itd. Patrzyliśmy na mapę jest to ciężko wyznaczyć. Jedynie tu przez pola glowskie, 
wykupienie wszystkiego, odrolnienie – klasy 2 i 3 – milionowe rzeczy i to zazwyczaj 
idzie na samorząd. Chociaż jakby to weszło w obwodnice rządowe itd., możemy myśleć 
o tym, kwestia wyznaczania trasy. Kiedyś była obwodnica zaprojektowana powiem 
Wam jak – dojeżdżamy do Niwki, wzdłuż brzegu (ściany lasu) i wylatywała na 
Brzeźnicy, cięła tam aż do Wał-Rudy do drogi wojewódzkiej 964, jaki to jest objazd? 
Masakryczna rzecz: jest Kisielina i jest cała Wola Radłowska, jest cała Brzeźnica. Setki 
domów do wyburzenia. Tutaj z tej drugiej strony Skałka, cegielnia – wszystko 
wykopane. Trzeba by było Skałką objechać i wyjechać do skrzyżowania Rudka-
Wierzchosławice. Możemy rysować i możemy przystąpić, ja jestem za. To jest na 
pewno perspektywa 5-7 lat, ale zacząć trzeba. To jest racja, trzeba pomyśleć, bo 
chodnik jest z jednej strony, a z drugiej jest krawężnik i przy takim ruchu, jak nie ma 
szans na obwodnicę, może by pomyśleć czy nie trzeba by zrobić ścieżki rowerowej i to 
by rozwiązało sprawę – mówimy o Kolejowej. 

Paweł Jachimek: Jeszcze jak już mówimy, panie Burmistrzu. To o czym mówi tu kolega 
Jerzy to by był złoty środek, tak. Marzyć trzeba, marzyć można i rysować można, tak. 
Natomiast w tzw. międzyczasie może dobre byłyby półśrodki. Już nie raz 
rozmawialiśmy tutaj z kolegą Piotrem o takiej kwestii, pewnie nie cieszyła by się ona 
popularnością wśród mieszkańców, ale to się nazywa ładnie odcinkowy pomiar 
prędkości. Może to by było coś? Tzn. to nie zmniejszy ruchu, ale przynajmniej opanuje 
to szaleństwo, bo proszę mi wierzyć, ja od godziny piątej… tiry jadą z taką prędkością, 
że to się po prostu w głowie nie mieści. Zresztą w ciągu dnia nie jest wcale lepiej i nie 
będę mówił o motocyklistach, bo Ci to są w ogóle z innego kosmosu. Natomiast 
wszyscy tu jeżdżą, zdecydowanie nie 50 na godzinę, więc może to byłby jakiś element 
poprawy bezpieczeństwa. 



Burmistrz: Czy to jest możliwe według nowych przepisów? Jest bardzo dużo w Polsce, 
ale nie wiem czy nie zmieniają się przepisy, czy to będzie możliwe. Będziemy rysować, 
będzie na obwodnice szumu wielce. Kłopotów więcej, wykupów… 

Paweł Jachimek: Mieszkańcy chcą przynajmniej trzy możliwe warianty.  

Burmistrz: Gdzie to przeprowadzić? Możemy siąść, możemy się zastanowić, rysować. 
Rozmawiać musimy też z Wierzchosławicami, jak oni już planują, to musi być spójne. 
Marszałek Łukasz Smółka rozmawiał, że możemy się wziąć i spróbować, tylko pytanie 
jak? Tamta wkoło jezior jest nie realna, to nie ma możliwości, tam jest jezioro na 
jeziorze. Wywalenie tam nie ma szans. Wyjazd jest na 964, musielibyśmy na Borze 
w Wał-Rudzie wylecieć. Ciężko jest. Później ocena oddziaływania na środowisko raz, 
protesty mieszkańców dwa – no nie boimy się tego, ale dla komfortu trzeba rozmawiać 
z Marszałkiem. Jak była cicha nawierzchnia, to też było super, ale o budowie chodnika 
z drugiej strony ścieżki rowerowej i tyle, żeby w jednej. Tu by byli piesi, a z drugiej 
rowerzyści. Rozwiązało by to też w jakiś sposób sytuację, już nie mówię o hałasie, ale 
o uciążliwości poruszania się mieszkańców. Możemy te rozmowy rozpocząć i myślę, że 
to by było dobre. Trzeba by kogoś przycisnąć. Mieszkańcy nie cisną, siedzą spokojnie 
i Zarząd Województwa też siedzi spokojnie. 

Piotr Kapera: Panie Burmistrzu, ja przypomnę było już z rok czy dwa lata temu 
spotkanie i jakie to było szumne, ile tu było przedstawicieli, wszyscy wszystko omówili 
i nic, ani jedna rzecz nie została wprowadzona. 

Burmistrz: To jest tak, że wtedy Biskupska była omawiana. Teraz chcemy robić 
przetarg, żeby zrobić ścieżkę właśnie tam kilometrową. Zaprojektowała nam jedna 
osoba za 230 tysięcy – zrezygnowaliśmy. Teraz nie mamy szans, jest koniec roku. 
Będziemy to ogłaszać w styczniu i szukać albo ludzi zatrudniać, żeby mieli pojęcie 
o projektowaniu. Wydaje się, że to jest dobry pomysł żeby mieć własnego projektanta, 
zapłacić i mieć własnego, bo inwestycji drogowych jest mnóstwo. Uzgodnienia, ciągi 
technologiczne – pod kable, pod nie wiadomo co, dodatkowo trzeba teraz przy drogach 
robić. Koszty są niesamowite.  

Piotr Kapera: Proszę, radny Krzysztof Jasek.  

Krzysztof Jasek: Panie Burmistrzu, chciałbym podziękować za parking przy szkole, 
który się naprawdę przyda. Sprawdza się. To już jest duże udogodnienie przy odbiorze, 
dowózce dzieci. Jakiekolwiek to jest można powiedzieć centrum wsi i ten parking 
naprawdę jest, ok. Ale również prosiłbym o usunięcie pewnych usterek, o których pan 
Andrzej Janicki wie. Był on – wie o co chodzi – z tymi zjazdami, z tymi skarpami, to też 
tam jest trochę takie niebezpieczne. Miał to naświetlone wszystko pan Andrzej. Jeszcze 
moje pytanie i pewno, i również mieszkańców: czemu w tym naborze nie ma Niwki? 

Burmistrz: Dlatego, bo robimy teraz drogę na Niwce i dlatego. Robimy drogę wraz 
z oświetleniem. Całe oświetlenie 73 tysiące. Chcieliśmy tą Niwkę zrobić, chcielibyśmy 
oświetlenie zrobić i sytuacja była taka, że można było robić przy Funduszu Dróg 
Samorządowych oświetlenie. Okazało się jak już złożyliśmy, że oświetlenie jednak nie 
wchodzi i musimy sami zapłacić. Jest tam parę dróg, które po prostu będą złożone 



w następnej perspektywie. Ta perspektywa będzie niedługo, kilka tygodni i już 
będziemy pisać nabory. 

Piotr Kapera: Proszę, radny Nasiadka. 

Piotr Nasiadka: Jeszcze Panie Burmistrzu chciałem się o taką rzecz zapytać, bo tyle 
tutaj mówiliśmy o bezpieczeństwie, o obwodnicy. Jak jest procedura? Jakie 
są trudności, załóżmy w założeniu – zainstalowaniu na terenie gminy, miasta Radłowa. 
Już nie mówię o odcinku pomiaru prędkości, ale fotoradar, fotopułapka. Czy załóżmy 
w niektóre miejscowości jak się wjeżdża, czy miasteczka małe załóżmy. 
Te miejscowości są opisane, że jest coś takiego że miasto monitorowane, czy teren 
monitorowany. Są monitoringi, są gdzieś fofo-pułapki, foto-kamery. Może coś takiego 
nawet, może to nie byłyby takie olbrzymie koszty, ale myślę że i chodzi tu głowinie 
o  samochody ciężarowe, jak tutaj kolego Paweł wcześniej się wypowiadał – jest 
to nagminne i oni tu naprawdę jeżdżą bardzo niebezpiecznie, tym bardziej wszyscy 
wiemy żwirowni na terenie naszej gminy jest bardzo dużo, przepustowość TIR-ów jest 
niesamowita. Z pewnością spowolnił by ten ruch poranny, czy nocny gdyby oni się 
troszeczkę obawiali. Policja na pewno odpowie, że oni nie mają czasu, bo na pewno 
nie mają czasu i tylu pracowników policji. Nie są w stanie cały czas stać i zatrzymywać, 
sprawdzać prędkości, ale jakby o czymś takim pomyślał może, to by było jakoś 
pomocne. Dziękuję bardzo. 

Burmistrz: My, jako miasto nie możemy. Pamiętać w Tarnowcu było, gmina Tarnów 
miała radar i musiał zostać zlikwidowany. To już zostało parę lat temu zlikwidowane, 
że gminy nie mogą fotoradarów stawiać, także temat jest zamknięty. Mówiliśmy też na 
komisji o Biskupskiej, jak wjeżdżają tam od stadionu, jak się rozpędzą to ledwo hamują 
przy skrzyżowaniu. Możemy pisać czy jest taka możliwość, ale wątpię czy na Woli 
Radłowskiej taki radar – raczej nie ma możliwości. Teraz tylko przy krajówkach i przy 
wojewódzkich, jeżeli się da. Przy takich gminnych to nie ma szans. A monitoring to 
daje tyle, że tam nie masz prędkości, nie ma nic, tylko patrzysz, że ktoś przejeżdża. 
Mamy monitoring na budynku domu ludowego w Brzeźnicy – naświetlone cały czas. 
Pewnie to jakiś skutek dało, bo jeździły samochody i jak parę razy do sądu. Później 
nam Policja zarzuciła, że robimy to nielegalnie, że kierowcy powinni być 
poinformowani, że są monitorowani – to po prostu jakieś cuda wianki był. Później 
chodziliśmy do sądu. Ja sam zgłosiłem, jechałem za facetem. Zdjęcia zrobiłem – 
prędkość itd. Pytania: jakim pan prawem nakręcał, miał pan zezwolenie? Szopki takie, 
że po prostu trudno jest wyegzekwować później to. Chociaż na pewno dało efekt, bo 
ludzie nie jeżdżą już tak. Zobaczymy teraz jak zrobili taką drogę na Brzeźnicy, co będzie 
teraz. Wiem, że tam bardzo często, nawet o piątej rano z Komendy Miejskiej 
w Tarnowie jeżdżą i kontrolują. 

Piotr Nasiadka: Ja sugerowałem, również coś takiego jak bodajże w miejscowości Wola 
Rzędzińska, wyświetla się pomiar. Pokazuje kierowcom prędkość jaką, nawet pisze 
zwolnij, coś takiego. 

Piotr Kapera: To nic nie daje. 



Burmistrz: Tak, w gminie Skrzyszów to dali. Zrobili w gminie Tarnów. Możemy coś 
takiego zainstalować, pewno.   

Piotr Kapera: To nic nie daje. 

Burmistrz: Tak, przyzwyczają się ludzie i jadą. Czasami, nawet po sobie mogę 
powiedzieć, jak za szybko jechałem i zobaczyłem, że mi tam pokazuje srogą minę to 
przyhamowałem. Może coś to daje, ale ludzie się przyzwyczają. 

Piotr Kapera: Czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Zamykam obrady sesji 
Rady Miejskiej w Radłowie. 

Burmistrz: Dziękuję bardzo. 
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